



**Summership Grant Application
The Sjögren's Society of Canada
2023**

Sjögren's (pronounced SHOW-grins), also known as Sjögren's Disease, or Sjögren's Syndrome, is a chronic, systemic, inflammatory autoimmune disease that usually attacks and damages the salivary, tear and mucous secreting glands. This frequently results in dry mouth, dry eyes, or even internal organ damage, arthritis, painful weak muscles, neuropathy, and debilitating fatigue. The disease can result in multiple systemic features and have a profound effect on quality of life. The Sjögren's Society of Canada is offering two \$4000.00 grants to Undergraduate or Graduate Student specialty trainees in Dentistry, Optometry, Ophthalmology or Medicine for summer support research pertinent to Sjögren's.

- The grants are aimed at providing summer salary support for any project that can be expected to be completed and result in an abstract or publication.
- Applicants must have the support of a qualified mentor.
- Applications must include a detailed project proposal
- Applicants must hold Canadian Citizenship

Applications may be downloaded from the Sjögren's Society of Canada website:

<https://sjogrencanada.org/get-involved/summership-research-grant.html>

Application deadline will be April 17, 2023 and candidates will be informed of the decision for support by May 1, 2023

Submit fully completed application as a scanned document or PDF to :

Sjögren's Society of Canada Summer Studentship
c/o Dr. Arthur A. M. Bookman
Chair, Medical Advisory Board
arthur.bookman@uhn.ca



**Demande de bourse d'été
Société Sjogren du Canada
2023**

La maladie de Sjögren (prononcé SHOW-grins), également connue sous le nom de maladie de Sjögren ou syndrome de Sjögren, est une maladie auto-immune chronique, systémique et inflammatoire qui attaque et endommage généralement les glandes salivaires, lacrymales et muqueuses entraînant une sécheresse de la bouche, des yeux secs ou même dommages aux organes internes, arthrite, muscles faibles douloureux, neuropathie et fatigue débilitante. La maladie peut s'accompagner de nombreuses caractéristiques systémiques et perturber gravement la qualité de vie. La Société Sjogren du Canada offre deux bourses de 4000,00 \$ à des étudiants de niveau universitaire ou de cycles supérieurs en médecine dentaire, en optométrie, en ophtalmologie ou en médecine; il s'agit de bourses d'été visant à appuyer la recherche sur le syndrome de Sjogren.

- Ces bourses serviront à rémunérer les lauréats pendant la durée d'un stage d'été consacré à un projet de recherche qui devra être complété et servir de base à la préparation d'un résumé ou d'une publication.
- Les candidats doivent bénéficier de l'appui d'un mentor qualifié.
- Les demandes doivent inclure une description détaillée du projet.
- Les candidats doivent être citoyens canadiens.

On peut télécharger les formulaires de demande de bourse à partir du site Web de la Société Sjogren du Canada :

<https://sjogrencanada.org/get-involved/summership-research-grant.html>

La date limite pour soumettre une demande de bourse a été fixée au 17 avril 2023 et les candidats seront informés de la décision d'ici le 1 May 2023.

Adresser les formulaires de demande dûment remplis comme un document numérisé ou PDF à :

Bourses d'été de la Société Sjogren du Canada
À l'attention du Dr Arthur A. M. Bookman
Président, Conseil Médical Consultatif
arthur.bookman@uhn.ca